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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 27. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 9. júna 2014 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. Z 22 starostov 

mestských častí bolo v úvode rokovania prítomných 12 starostov a RS bola uznášania 

schopná. Z rokovania sa ospravedlnili starostovia z MČ, a to p. Andrejčák z Dargovských 

hrdinov, p. Kupec z  Kavečian a p. Grega zo Starého Mesta. 

  

K programu rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Opýtal sa 

starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce návrhy k programu rokovania. Nikto 

sa neprihlásil, preto dal hlasovať o predloženom programe rokovania. 

  

Hlasovanie č. 1 - za: 12, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program rokovania bol schválený.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Iveta Kijevská a RNDr. Rudolf Bauer 

- - - 

 

Bod č. 1 

Určenie volebných obvodov v meste Košice pre voľby poslancov MZ v komunálnych 

voľbách v roku 2014 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Privítal na rokovaní RS primátora mesta Košice Richarda 

Rašiho, námestníkov primátora Renátu Lenártovú a Jána Jakubova, riaditeľa magistrátu 

Pavla Lazúra a spracovateľa materiálu p. Stanislava Takáča z  legislatívno-právneho 

referátu MMK.  

 Na ostatnom rokovaní Rady starostov sa týmto materiálom už zaoberali a priali záver, 

aby mestské zastupiteľstvo schválilo alternatívu A. Následne na samotnom rokovaní 

MZ prebehla širšia diskusia a boli dané aj iné návrhy, ktoré sú dnes v predloženom 

materiáli zapracované. Dal slovo p. primátorovi 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Zhrnul to, čo sa v ostatnom čase udialo v súvislosti 

s predloženým materiálom. Podľa platného zákona o meste Košice budú mať Košice 

v budúcom volebnom období (VO) 41 mestských poslancov. Pre výpočet počtu 

poslancov bola použitá metóda, ktorá je doporučujúcou pre tieto metódy a výsledkom 

toho je novo navrhnuté prerozdelenie volebných mandátov pre jednotlivé volebné 

obvody. Matematická alternatíva bola predložená na rokovanie MZ v apríli, kde 

vystúpil poslanec p. Süli, ktorý navrhol pridať jedného poslanca do volebného obvodu 

Staré Mesto. Asi aj preto, že aj v tomto VO má Staré Mesto o jedného poslanca viac, 



2 
 

ako by mu podľa matematického prepočtu vychádzalo. Preto podľa súčasne 

predloženého materiálu volebný obvod Staré Mesto stráca dvoch poslancov. Návrh p. 

Süliho, aby sa jeden mandát poslanca mohol pridať, vyriešil tak, že navrhol rozdeliť 

volebný obvod Barca, Šebastovce a Poľov, a teda aby sa „obetoval“ poslanec tohto 

volebného obvodu a zároveň, aby sa tento volebný obvod spojil s iným. V tejto 

súvislosti mu ale napísal list starosta MČ Barca p. František Krištof, ktorý v liste 

vysvetlil históriu mestskej časti a odôvodnenie, prečo chce,  aby sa návrh p. poslanca 

Süliho nerealizoval. Dostal tiež list a návrh od poslanca MZ p. Igora Sidora, v ktorom 

napísal iné prerozdelenie. Aj on, ako poslanec za MČ Barca, Poľov a Šebastovce 

v mestskom zastupiteľstve je za to, aby sa aplikoval model, ktorý bol predložený ako 

prvý, t.j. matematický, bez zohľadňovania iných záujmov. Na druhej strane, pokiaľ by 

bola všeobecná zhoda o tom, že Staré Mesto má mať poslancov viac, ako im 

matematicky vychádza, t.j. podľa počtu obyvateľov, tak potom navrhol, aby sa obvody 

nemiešali, ale aby Luník IX nemal samostatného poslanca, pretože táto samospráva je aj 

tak závislá od mesta, a nech sa Luník IX pripojí k Západu alebo ku Sídl. KVP. 

Poznamenal však, že prioritou pre neho je to, aby bol schválený model matematický, t.j. 

prvý model.  

 Uviedol, že žiadne ďalšie návrhy mu doručené od poslancov MZ neboli a návrhy 

z internetu, ktoré chodia sú až extrémne a do materiálu bolo zaradené iba to, čo bolo 

zaslané poslancami mestského zastupiteľstva.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu.  

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: mimo záznam. (pozn. hovoril 

o priradený MČ Džungľa k VO Sídl. Ťahanovce a Ťahanovce). 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Áno, aj tento návrh o presunutí Džungle je zapracovaný 

s tým, že počty poslancov sa nemenia.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Opýtal sa na číselný údaj súčtu obyvateľov, ktorý je 

v materiáli uvedený ako 235 tis. a štatisticky bol tento údaj vyčíslený na 243 tis. Zdá sa 

mu, že je to dosť veľký úbytok od posledného štatistického rátania, ktoré bolo pred 

rokom a pol. Opýtal sa, či sa vie, prečo je taký výpadok obyvateľov.  

 

p. Takáč, referát právny a legislatívny: Uviedol, že pre blížiace sa voľby do orgánov 

samosprávy obcí je rozhodujúci počet obyvateľov, ktorí majú trvalý pobyt v danej 

mestskej časti (MČ). Tieto údaje boli získané práve z jednotlivých MČ a z týchto aj pri 

spracovaní materiálu vychádzal. Nevie sa preto vyjadriť k otázke, na základe akých 

postupov vyvodzuje Štatistický úrad počty obyvateľov.  

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Uviedol, že pôvodná predložená alternatíva je 

najlepšia a rozpracované alternatívy, ktoré sú dnes v materiáli predložené sú oveľa 

horšie, aj z pohľadu ideálneho počtu poslanca. Uviedol, že napr. pri možnom spojení 

volebného obvodu Západ s Luníkom IX nevidí a nie je tam logika, lebo by sa musel 

navýšiť mandát o jedného poslanca plus, t.j. celkom 8 poslancov. To isté platí, ak by sa 

Luník IX priradil ku Sídl. KVP, tiež vychádza o jedného poslanca viac, oproti 

pôvodnému predloženému návrhu. Ešte raz zopakoval, že tak, ako bola pôvodná 

alternatíva exaktne predložená, s ňou súhlasí. 
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p. Raši, primátor mesta Košice: Pravdepodobne väčšina z vás, tak isto ako aj vedenie mesta, 

sú za alternatívu čisto matematickú. Nikto z nich nepredpokladal, že môžu vzniknúť aj 

iné možností. Ale na rokovaní MZ boli predložené a sú v predloženom materiáli aj 

zapracované.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Preto sa pýtal na počet obyvateľov, lebo v jeho MČ je 

špecifická situácia, ktorá sa bude riešiť aj na miestnom zastupiteľstve. Štatisticky MČ 

má nad 20 tis. obyvateľov, reálne je to pod 20 tis. Písali preto na ministerstvo list, že 

podľa čoho majú vyrátavať poslanecké mandáty, lebo v prvom prípade by to bolo 

rozpätie medzi 11 až 13 mandátov alebo 9 až 11. Poprosil, či by mu vedel p. Takáč 

odpovedať, či sa má vychádzať zo štatistického stavu alebo z reálneho stavu ku 

niečomu. Dodal, že ak mu bude doručená odpoveď z ministerstva, poskytne ju aj 

magistrátu.  

 

p. Takáč, referát právny a legislatívny: Aj podľa zákona mestské časti vedú evidenciu 

obyvateľov s trvalým pobytom a tento počet je rozhodujúci. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: V tejto veci je potrebné osloviť ministerstvo, aby sa mohlo 

zodpovedať na základnú otázku. Faktom je ale to, že evidenciu obyvateľstva vedie 

mestská časť a tento údaj je nespochybniteľný a môže sa odlišovať od údaju zo 

Štatistického úradu. Je však potrebné zodpovedať otázku, či počet miestnych poslancov 

sa bude brať ku obdobiu, ako je zdaňovacie a iné, alebo ku najbližšiemu dňu konania 

miestneho zastupiteľstva, ktoré bude rozhodovať o počte mandátov.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Ku problematike počtu obyvateľstva uviedol, že vždy 

bola a aj bude diferencia medzi tým, čo sa vykáže pri celoštátnom sčítaní obyvateľstva 

a skutkovým stavom, ktoré vedú obce, mestá. Oni, na základe systému REGOB, ktorý 

ovládajú a majú ho k dispozícii, zostavujú napr. zoznam voličov a to sú smerodajné 

údaje, ktoré sa používajú pri rôznych oficiálnych komunikáciách so štátnymi orgánmi, 

s občianskou verejnosťou. Uviedol ďalej, že zákon nehovorí k akému dátumu má byť 

stav určenia počtu obyvateľov, ktorý by bol smerodajný pre schválenie počtu mandátov 

v miestnom zastupiteľstve. Je to preto potrebné nastaviť tak, aby vyhovovalo tomu, čo 

sa chce, teda najneskoršie v čase, keď rozhoduje miestne alebo obecné zastupiteľstvo. 

Poznamenal však, že bolo by dobré, aby sa v tejto veci informovali a pýtali, aby to 

neskôr nemohlo byť spochybňované.  

 Uviedol, že k prerokovanému bodu sa prikláňa ku pôvodnej, základnej alternatíve A, 

tak ako bola pôvodne pripravená a predložená.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Zhrnul, že platia tie čísla, ktoré ako starostovia MČ 

poskytli pre spracovanie dnes predloženého materiálu.  

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Poznamenala, že by to malo byť 60 dní pred 

konaním volieb, tak, ako to cituje zákon.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil rozpravu. Bol prednesený návrh starostu p. 

Petrvalského, aby návrh, ktorý už bol na Rade starostov predložený a prerokovaný, aby 

bol upravený tak, aby MČ Džungľa bola priradená k volebnému obvodu MČ Ťahanovce 

a MČ Sídl. Ťahanovce. 
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p. Takáč, referát právny a legislatívny: Doplnil, že táto alternatíva je v predloženom materiáli 

už zapracovaná a je uvedená pod alternatívou A.1. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Poďakoval sa za usmernenie a predniesol návrh na 

uznesenie: „Rada starostov v Košiciach berie na vedomie predložený materiál 

a odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prijať a schváliť volebné obvody v 

meste Košice pre voľby poslancov MZ vo voľbách do orgánov samosprávy obcí  v roku 

2014 a počet volených poslancov v nich v alternatíve A.1. 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 12, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Opýtal sa prítomných starostov, či sú isté témy, o ktorých chcú s vedením mesta 

hovoriť. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Informoval o tom, že na jeho MČ ukončili 

medzinárodný projekt cezhraničnej spolupráce na tému „klimatické zmeny“. Spolu 

s maďarskými partnermi študovali teplé dni a horúčavy v lete, a čo sa s tým dá robiť. 

Vyšli veľmi zaujímavé ukazovatele, odporúčania. Pri samotných meraniach v lete bol až 

desať stupňový rozdiel medzi Borovicovým hájom a priestorom pred magistrátom alebo 

obchodným centrom Galéria. Ukázalo sa, že zeleň, resp. zelené a modré plochy majú 

veľmi veľký priaznivý vplyv v horúčavách, aj z pohľadu zdravotného stavu seniorov, 

keďže sídl. Terasa starne. Majú preto dobrý podklad preto, aby aj v ďalšom 

programovacom období mohli hľadať európske zdroje, ale aj sami z vlastných zdrojov 

robiť v tomto smere rozhodnutia. Požiadali už aj Správu mestskej zelene, aby 

spracovala v polročnom intervale generálny plán obnovy zelene aj v súvislosti 

s generom zelene, ktorý sa robí v meste a doplnení zelene. V tejto súvislosti požiadal 

vedenie mesta, že aj pri obnove fontán v kontexte spomínaného projektu bolo ústretové. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Poďakoval sa vedeniu mesta Košice za ich prítomnosť na 

dnešnom rokovaní. Ukončil bod. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Prerokované materiály 39. Mestskej rady v Košiciach 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril bod.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Opýtal sa p. Hlinku z MČ Juh, či sa nestretol so zámenou 

pozemku na Juhu čo sa týka trávnatej plochy pri Elkeme vzadu, a v akom stave je 

spomínaná plocha.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Neodzneli žiadne pripomienky. Predniesol návrh na 

uznesenie: „Rada starostov v Košiciach berie na vedomie prerokované materiály 39. 

Mestskej rady v Košiciach zo dňa 26.05.2014, ktoré budú predmetom rokovania MZ 

dňa 16.06.2014.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 12, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
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- - - 

 

Bod č. 3 

Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril bod. Došlo pozvanie od p. Gregu, starostu z MČ 

Staré Mesto na podujatie Pivné slávnosti, aby sa ako starostovia zúčastnili súťaže dňa 

13. júna. Toto pozvanie bolo doručené aj elektronicky. 

Ukončil bod. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf  Reštei sa poďakoval starostom MČ za ich 

účasť a aktivitu na rokovaní a 27. rokovanie Rady starostov v Košiciach ukončil. 

 

 

 

 

 

 

 

     Rudolf Reštei 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 26.06.2014 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Iveta Kijevská .......................................................... podpísala dňa: 04.09.2014 

 

 

RNDr. Rudolf Bauer ….................................................... podpísal dňa: .................................... 

  


